
 

 
  

 
 

 

  

Overleg vertegenwoordigers Ring 1 met de Inspectie van 
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Contactpersoon 
mevr. A.J. Terpstra-Nieboer  
Secretaris inspectieleiding 

 
Datum 
November 2023  

Onze referentie 
42370224 

Agendapunten  
 
1. Opening en mededelingen  
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 
 
Er zijn desgevraagd geen aanvullingen of wijzigingen op de agenda. 
 
Mededelingen 
De Inspectie van het Onderwijs (hierna: de inspectie) geeft een korte toelichting 
op de agenda. Deze is korter dan gebruikelijk omdat twee onderwerpen zijn 
uitgesteld, namelijk: het Kwaliteitsnetwerk MBO en het onderwijsresultatenmodel. 
 
CNV Onderwijs gaat in op de voorraadlijst van onderwerpen (de 
langetermijnagenda). Hierop staat onder andere ‘Welbevinden studenten/ 
leerlingen als gevolg van de coronacrisis’. Dit raakt ook aan de cognitieve 
vaardigheden. De resultaten van de examens in het VO zijn gekelderd. Hierover is 
niets opgenomen in de Staat van het Onderwijs. CNV Onderwijs zou graag de 
breedte van eindexamenvakken en de voorbereiding van leerlingen in de 
bovenbouw terugzien op de agenda. Ook vanuit de achterban klinkt het signaal 
dat we doen alsof corona weg is, echter in de praktijk wordt er nog mee 
geworsteld.   
De inspectie geeft in reactie hierop aan dat er in de Staat van het Onderwijs wel 
een punt is gemaakt hierover, echter niet op basis van eigen onderzoek. Het is 
dus niet zo dat de inspectie er geen aandacht aan heeft geschonken. In de 
eerstvolgende Staat van het Onderwijs zullen de resultaten uit 2023 worden 
opgenomen. De vraag is dan: hoe kunnen we dit onderwerp in dit gremium 
behandelen? Ook in relatie tot toezicht. CNV Onderwijs licht toe dat de vraag 
vooral is hoe er brede aandacht kan worden gegeven; hoe gaan we hier mee om, 
ook omdat de focus op basisvaardigheden ligt. Ook staat het op de 
voorraadagenda. De inspectie stelt voor om buiten de vergadering om nader af te 
stemmen over de wijze waarop dit onderwerp eventueel geagendeerd kan worden 
in de Ringen, CNV Onderwijs stemt daarmee in, 
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De MBO Raad geeft aan dat het prima is om het Kwaliteitsnetwerk in februari te 
agenderen.  
 
De VO-Raad heeft twee toevoegingen voor de voorraadagenda: 

• In het voorjaar: de werking van OP0. Een nadere verkenning om zaken op 
te halen met elkaar; 

• In relatie tot het Jaarwerkplan: toezichtdruk/ toezichtlast. 
 
De inspectie dankt de VO-Raad voor deze goede suggesties. Wel is de vraag of 
OP0 al in het voorjaar aan de orde kan komen, het is nu nog niet duidelijk hoe ver 
de inspectie daar mee is tegen die tijd.  
Toezichtlast is ook een erg interessant onderwerp. Onlangs gaf de inspecteur-
generaal een gastcollege; een aantal deelnemers hiervan gaven aan dat hun 
scholen/ instellingen een enorme voorbereiding doen voorafgaand aan 
inspectiebezoeken, bijna projectmatig. Wellicht kan de inspectie aangeven wat er 
allemaal niet hoeft te gebeuren voor een bezoek. Ook raakt dit aan de kwestie 
rond onaangekondigde bezoeken; in de Tweede Kamer leeft het idee dat dit de 
toezichtlast kan beperken. 
 
Data Ringen in 2024 
De voorzitter meldt dat de data voor de Ringen in 2024 per email zijn verspreid en 
vraagt alle deelnemers deze data op te nemen in de agenda’s. Het gaat om: 

• 28 februari (overleg voor beleidsmedewerkers) 
• 15 mei 
• 16 oktober 

 
Onderzoekskaders 
De inspectie informeert de Ringen aan de hand van een korte presentatie over 
twee zaken in relatie tot de onderzoekskaders: 

• Correcties in de onderzoekskaders 2023 van po en so 
• Actualisering Onderzoekskaders 2024 

 
De correcties betreffen alleen technische wijzigingen, geen inhoudelijke of 
beleidsmatige. Het zijn bestaande wettelijke bepalingen. De gecorrigeerde 
onderzoekskaders worden op de website van de inspectie geplaatst en ook 
verspreid via de nieuwsbrieven. 
 
Voor de actualisering wordt de planning getoond aan de deelnemers van de 
Ringen. De presentatie zal worden verspreid. Er zijn geen vragen. 
 
1a. Conceptverslagen Ring 1 en 2 d.d. 17 mei 2023  
Deze verslagen zijn al eerder schriftelijk vastgesteld en nu ter informatie gedeeld. 
 
De AOb meldt naar aanleiding van het verslag dat hun suggestie over het 
toevoegen van het professioneel statuut in het onderzoekskader is gehonoreerd, 
waarvoor dank. 
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De MBO Raad merkt op dat op pagina 4 staat dat de inspectie de MBO Raad nog 
een toelichting zou geven op de wettelijke ‘kapstok’ van het onderzoekskader, dit 
is nog niet gebeurd. De inspectie biedt hiervoor excuses aan zegt toe dit alsnog te 
gaan regelen. 
 
1b. Langetermijnagenda Ringen  
De voorzitter geeft aan dat de twee eerder gegeven suggesties aan de 
langetermijnagenda worden toegevoegd. Later in het overleg wordt 
vooruitgekeken naar de agenda voor de Ringen in februari. 
 
2. Concept protocol Ringen 
De inspectie leidt het agendapunt in aan de hand van een presentatie. Deze bevat 
een terugblik op de uitkomsten van de evaluatie, een toelichting op hoe de 
bijstelling is aangepakt en hoe het protocol nu is opgebouwd. Tot slot is er 
gelegenheid om vragen te stellen. 
 
De VO-Raad geeft aan dat zij zich goed kunnen vinden in het protocol. Ook 
herkennen zij de uitkomsten van de evaluatie in het protocol.  
In artikel 6 van het protocol zijn ook bepalingen opgenomen over het verslag. Bij 
de afgelopen mei-vergadering is de systematische input die is gegeven op de 
onderzoekskaders als bijlage toegevoegd aan het verslag. De VO-Raad ziet graag 
dat dit in de toekomst ook zo wordt gedaan, dit is een goede aanvulling op het 
feitelijke verslag. De inspectie antwoordt aan dit verzoek te kunnen voldoen. De 
voorzitter vult aan dat het inderdaad belangrijk is om van elkaar te weten hoe alle 
partijen erin staan. 
 
De AOb heeft een opmerking bij artikel 7, lid 1. Hier staat: 
De inspectie en de deelnemers aan de ringen dragen zorg voor een  
vertegenwoordiging in het overleg door personen die namens hen  
kunnen spreken en beslissingen kunnen nemen. 
 
De AOb stelt voor om hier een andere formulering te kiezen, aangezien het gaat 
om instituties die deelnemen. De organisatie is de deelnemende partij en draagt 
zorg voor een deelnemende persoon. 
De overige Ringen-deelnemers vinden dit een goede suggestie. De inspectie zegt 
toe de formulering aan te passen. 
 
De PO-Raad heeft een vraag over artikel 6, lid 5. Daar staat: 
De inspecteur-generaal stelt het verslag vast na verwerking van de reacties van 
de deelnemers aan het overleg en zo nodig en mogelijk bespreking daarvan in een 
volgend overleg. De inspectie geeft bij het niet overnemen van reacties een 
schriftelijke toelichting aan de betreffende deelnemers aan het overleg. 
De vraag is hoe wordt omgegaan met deze schriftelijke toelichting; hoe komt dit 
terug in de openbare verslaglegging? De inspectie licht toe dat dit betrekking 
heeft op de onderzoekskaders. Daarover is zojuist ook afgesproken dat de 
schriftelijke reacties als bijlage aan het verslag kunnen worden toegevoegd. 
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Vervolgens wordt overgegaan tot stemming over het nieuwe protocol, zoals is 
vastgelegd in artikel 6 van het huidige protocol: 
Wijzigingen van dit protocol worden bij meerderheid van stemmen vastgesteld. 
 
Uit de stemming blijkt dat alle Ringen-deelnemers akkoord zijn met het nieuwe 
protocol. 
 
3. Ontwerp Jaarwerkplan 2024 Inspectie van het Onderwijs 
De voorzitter licht toe dat het ontwerp Jaarwerkplan 2024 ter informatie is 
geagendeerd. De inspectie geeft een korte toelichting op de inhoud en de stand 
van zaken van het Jaarwerkplan. Het gaat daarbij om de volgende onderwerpen: 

› Toezichtontwikkeling  
› Instellingstoezicht: meer naar scholen en opleidingen 
› Keuzes in stelselonderzoek 

– Prioriteiten in programmering 
– Overzicht onderzoeken 

› Proces Jaarwerkplan 2024 
 
Het ontwerp ligt nu voor bij de Staten Generaal, goedkeuring zal op zijn vroegst 
24 oktober gebeuren. 
Het voornemen is om in de Ringen van februari 2024 dieper in te gaan op de 
programmering van de stelselonderzoeken. 
 
De MBO Raad vraagt naar aanleiding van de programmering van het 
stelselonderzoek naar de mogelijkheden rond hun rol hierin. De MBO Raad zou 
bijvoorbeeld graag hun kennis inbrengen, op welke manier is dat mogelijk? De 
inspectie antwoordt dat er door het jaar heen veel wordt gesproken met 
onderwijspartijen, bijvoorbeeld via de bestuurlijke overleggen. In deze overleggen 
komt ook de voorgenomen programmering aan de orde.  
Op dit moment wordt gewerkt aan de onderzoeksvragen, waarbij het van belang 
is dat deze goed gericht worden. Het aanbod van de MBO Raad om mee te denken 
is daarbij erg welkom. In het volgende Ringen-overleg, waar wordt doorgepraat 
over de programmering, zal daarom ook de verantwoordelijke directeur 
aansluiten. Dit kan de inspectie ook helpen bij de programmering in het jaar 
daarop. 
 
De VO-Raad dankt de inspectie voor de toelichting. Wel hebben zij nog zorgen 
over de toezicht- en onderzoekslast. Er komt veel op het veld af en de VO-Raad 
wil graag één van de geluiden delen, zeker gezien het ambitieuze karakter van het 
programma. Een school had opgemerkt dat er wel erg veel onderzoeken waren, 
waarop de inspectie aangaf dat het bestuursgesprek wellicht naar achteren kon 
worden verplaatst. De inspectie geeft hierop aan dat nu de discussie loopt over 
‘what if’, oftewel wat er eventueel kan worden aangepast in de programmering. Er 
is dus nog geen uitsluitsel over dit programma. 
 
De NRTO dankt de inspectie voor het heldere ontwerp Jaarwerkplan en de 
toelichting. Graag vraagt de NRTO aandacht voor het post-initieel onderwijs, 
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oftewel volwasseneneducatie, mede in het kader van de nieuwe beleidsregel en 
het financiële toezicht. De inspectie dankt de NRTO voor deze suggestie en zegt 
toe dit geluid mee te nemen, al ligt het plan wel grotendeels vast. Verder vraagt 
de inspectie de NRTO om een toelichting op de opmerking over het financieel 
toezicht; volwasseneneducatie zit immers ook in het thema flexibilisering. De 
NRTO licht toe dat het hen meer gaat om de beleidsregel over publieke middelen 
en private activiteiten. De inspectie merkt op dat dit aan de orde is geweest in het 
bestuurlijk overleg en ook intern is aangedragen. De regel is al van toepassing 
maar er worden nog uitzonderingen gemaakt. In de toekomst kan het wel een 
onderwerp van onderzoek worden, echter beschikt de inspectie nu nog niet over 
voldoende informatie om onderzoek te doen.  
 
Er zijn geen verdere vragen of opmerkingen. De voorzitter sluit het agendapunt af 
en benoemt dat in het volgende Ringen-overleg meer ruimte is om de diepte in te 
gaan voor wat betreft dit onderwerp. 
 
4. Rondvraag en sluiting 
De inspectie maakt melding van de aankomende kamerbrief over toezicht. Deze 
wordt nu geschreven en zal onder andere gaan over de stand van zaken van 
Versterking Toezicht. 
 
Ouders & Onderwijs heeft een procesopmerking; er is nu gekozen voor een online 
overleg, echter zij hebben sterk de voorkeur voor een fysiek overleg. Dit verhoogt 
de kwaliteit van het overleg. De voorzitter dankt Ouders & Onderwijs voor de 
inbreng en licht toe dat de keuze deze keer is gemaakt vanwege de korte agenda, 
maar dat de afspraak is om in principe fysiek te vergaderen. 
 
Er zijn verder geen punten voor de rondvraag. 
 
Het eerstvolgende overleg is op 28 februari, voor beleidsmedewerkers.  
De presentaties en het verslag van dit overleg worden verspreid door de 
secretaris.  
 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor de inbreng en sluit de vergadering. 


